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Abstract

Each point of a watercourse makes it possible to define a watershed, and the flows
observed at this point are directly related to the precipitations fallen on this basin. The
hydrological simulation of the watershed, describes as the transformation of rain into flow,
involves the use of a hydrological model. This work aims to evaluate the performance of the
GR2M rain-flow model to simulate the flows of the Beni Slimane basin located in the Isser
basin. The results obtained showed a good calibration of the model which presents a Nash
criterion of 89,4% and a validation of 64,2%. And therefore, quite high performances for this

basin, and can be used in other watersheds for better management of water resources.
Keywords: Watershed, Beni Slimane, Rain-Flow Modeling, GR2M Model.

Résumé

Chaque point d'un cours d'eau permet de définir un bassin versant, et les débits observés
en ce point sont directement liés aux précipitations tombées sur ce bassin. La simulation
hydrologique du bassin versant, décrite comme la transformation de la pluie en débit passe par
l'utilisation d'un mod¢le hydrologique. Ce travail vise a évaluer les performances du modele
pluie-débit GR2M a simuler les débits du bassin de Beni Slimane situé dans le grand bassin de
I'Isser. Les résultats obtenus ont montré un bon calage du modéle qui présente un critére de
Nash de 89,4% et une validation de 64,2%. Et donc, des performances assez élevées pour ce
bassin, et peut exploiter dans d’autres bassins versant pour une meilleure gestion des ressources

€n cau.

Mots clés : Bassin versant, Beni Slimane, Modélisation Pluie-Débit, Modéle GR2M.



